
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

  

  
Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 
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Beslutande organ Kommunstyrelsen 
 

Plats och tid Sammanträdesrum Vänersalen, Stadshuset kl 14:00-16:30 

 
Beslutande Johan Abrahamsson (M) ordförande 

Henrik Andersson (M) 1:e vice ordförande 
Malin Olsson Lundqvist (M) ledamot 
Anette Karlsson (M) ledamot 
Sara Swahnström (M) ledamot 
Richard Thorell (M) ledamot 
Anders Karlsson (C) ledamot 
Janne Jansson (S) 2:e vice ordförande 
Linnéa Wall (S) ledamot, ej §§ 62-63 
Leif Udéhn (S) ledamot 
Anita Olausson (S) ledamot 
Marie Engström Rosengren (V) ledamot 
Bo Heijl (SD) ledamot 
Sebastian Ekeroth Clausson (S) tjänstgörande ersättare §§ 62-63 
 
 
 

Övriga deltagare Yvonne Gogolin (M) ersättare 
Anders Bredelius (M) ersättare 
Daniel Lång (M) ersättare 
Sven-Inge Eriksson (KD) ersättare 
Fatima Hamdi (KD) ersättare 
Sebastian Ekeroth Clausson (S) ersättare, ej §§ 62-63 
Ninni Larsson (S) ersättare 
Ola Bertilsson (S) ersättare §§ 60-65 
Britta Wänström (V) ersättare 
 
Susanne Wirdemo kommundirektör 
Maria Gustafsson samhällsbyggnadsstrateg § 61 
Niklas Brandt samhällsbyggnadschef §§ 61-65 
Olga Kordas programchef, Viable Cities § 61 
Lars Johansson processledare, klimatneutrala städer § 61 
Charlotte Gustafsson Brynielsson processledare, klimatkontrakt 2023 § 61 
Adam Johansson planchef § 62 
Anna Holmqvist ekonomichef §§ 66-69 
Cecilia Gustafsson controller §§ 66-69 
Lars Bergqvist finanssamordnare §§ 66-69 
Rebecka Tropp sekreterare 
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Justerare Janne Jansson 

Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret enligt överenskommelse 
 

Sekreterare  Paragrafer §§§ 60-85 
 Rebecka Tropp  

Ordförande  
 

 Johan Abrahamsson  

Justerande  
 

 Janne Jansson  
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ANSLAGSBEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutande organ Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2024-04-22 

Anslagsdatum 2024-04-24 Anslaget tas ner 2024-05-15 

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet, Kommunledningskontoret på plan 4 i Stadshuset 
 

Underskrift 

  

 Rebecka Tropp  
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Kommunstyrelsen 

Ks § 60                                                    

Godkännande av dagordning och anmälan av jäv 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen. 

 

Jäv 

Ingen av de förtroendevalda anmälde jäv. 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 61                                                   Dnr 2024/00205 

Dialog med Viable Cities 2024 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen.  

Bakgrund 

Mariestads kommun ingår sedan hösten 2021 i Viable Cities satsning på 
klimatneutrala städer genom Klimatneutrala Mariestad 2030. Viable Cities är ett av 
Sveriges strategiska innovationsprogram där för närvarande 23 städer/kommuner är 
med i arbetet. Viable Cities programledning medverkar på kommunstyrelsen med 
information om programmet samt dialog.  

Viable Cities mission är Klimatneutrala städer med ett gott liv för alla inom planetens 
gränser. Arbetet handlar om att mobilisera städer, myndigheter och andra aktörer för 
att gå före i klimatomställningsarbetet. Arbetet sker missionsorienterat vilket innebär 
att vägen till målet och processen att nå fram dit inte är utstakad på förhand utan 
handlar om att anpassa arbetet till rådande förutsättningar och söka olika vägar 
framåt.  

Kommunstyrelsen för dialog med representanter från Viable Cities. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Utgångspunkten för Viable Cities och klimatneutrala städer är att snabba på 
klimatomställningen bland annat genom att länka samman insatser och arbeta 
”bortom projektifiering”.  

Bedömning ur social dimension 

Klimatneutrala Mariestad 2030 och Viable Cities omfamnar även den sociala delen av 
hållbarhet. Det handlar bland annat om människors välbefinnande och möjligheter 
till en god livsstil.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Viable Cities arbetar med metodutveckling för klimatinvesteringsplaner som har både 
ett företags- och samhällsekonomiskt perspektiv på investeringar (både offentliga och 
övriga investeringar). Metoden används av de 23 kommuner som ingår i Viable Cities 
satsning på klimatneutrala städer.  

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-11 
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Samhällsbyggnadsstrategens tjänsteskrivelse daterad 2024-04-10 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Niklas Brandt, samhällsbyggnadschef  

Maria Gustavsson, samhällsbyggnadsstrateg   
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Kommunstyrelsen 

Ks § 62                                                   Dnr 2022/00465 

Fördjupad översiktsplan Mariestad 2040  

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige antar upprättat förslag till Fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 
med komplettering av texten på sidan 45, under rubriken ”Jordbruk” enligt följande: 
”Jordbruksmark som har betydelse för näringen ska så långt det är möjligt skyddas mot åtgärder 
som påtagligt kan försvåra ett rationellt jordbruk”. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 23 november 2022 (§ 317) om 
uppdrag att påbörja arbete med att ta fram förslag till fördjupad översiktsplan för 
Mariestad. Bakgrunden till uppdraget är behovet av ny kommunal fysisk planering till 
följd av kommunens nya mål om befolkningsutveckling som beslutades den 12 
oktober 2022 (§ 140). Kommunen har beslutat att planeringen ska utgå från en 
målsättning på 40 000 invånare år 2040 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 8 februari 2023 (§ 46) att godkänna 
projektbeskrivning för fördjupad översiktsplan Mariestad 2040. Projektbeskrivningen 
innehåller förväntad nytta och syfte, uppdrag och leverans, mål för projektet, 
avgränsning, genomförande, projektorganisation, budget med mera.  

Under perioden februari till november 2023 pågick arbete med framtagande av 
samrådsförslag till fördjupad översiktsplan Mariestad 2040. Arbetet genomfördes i 
nära samverkan med projektets politiska styrgrupp (kommunstyrelsens arbetsutskott). 
Dialog, information och förankring av arbetet genomfördes inom 
kommunkoncernens bolag, förvaltningar, avdelningar och enheter.  

Den fördjupade översiktsplanen innehåller en redovisning av inriktningen för den 
långsiktiga utvecklingen av den fysiska miljön och ger vägledning om hur mark- och 
vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska användas, utvecklas och 
bevaras. Planen följer Boverkets ÖP-modell som innebär att geografisk 
planinformation har strukturerats på ett sådant sätt så det blir enhetligt för digital 
hantering. Planen är också utformad för att uppfylla plan- och bygglagens krav på 
redovisning genom tillämpning av Boverkets modell med de tre aspekterna 
utvecklingsstrategi, mark- och vattenanvändning och värden och hänsyn. 

Den 6 november 2023 (§ 398) beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott att förslag 
till fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 ska samrådas enligt 3 kap. 8 § plan- och 
bygglag (2010:900). Förslaget till fördjupad översiktsplan har varit föremål för samråd 
under perioden 7 november till 4 december 2023. Under samrådstiden har förslaget 
funnits tillgängligt för allmänheten på kommunens webbplats och varit utställd i 
Stadshuset. Förslaget har skickats till länsstyrelsen, regionen och berörda kommuner 
samt ett flertal övriga remissinstanser.  
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De synpunkter som inkom under samrådet har sammanställts och kommenterats i en 
samrådsredogörelse som utgjorde underlag för bearbetning av planen till 
granskningsskedet. Innan planen antas ska den enligt processen för framtagandet 
ställas ut för granskning vilket innebär att planen på nytt görs tillgänglig för 
allmänheten och remitteras till länsstyrelsen med flera. Formen för granskning 
regleras i plan- och bygglagen och innebär bland annat att granskningstiden ska vara 
minst två månader. Granskning genomfördes under perioden 2 mars till 2 april 2024. 
Planförslaget har likt vid samrådet varit tillgängligt för allmänheten på kommunens 
webbplats och varit utställd i Stadshuset. De synpunkter som inkommit under 
granskningsperioden har sammanställts och kommenterats i ett granskningsutlåtande. 
Med anledning av de synpunkter som inkommit och hur kommunen omhändertagit 
dessa har planen reviderats.  

Beslut om antagande av planen ska ske av kommunfullmäktige. Beslutet att anta 
planen gäller först sedan beslutet har fått laga kraft. När beslutet har fått laga kraft är 
planen därmed gällande för vägledning i beslut om hur mark- och vattenområden ska 
användas och hur den byggda miljön ska användas, utvecklas och bevaras men 
planen är inte bindande.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Arbetet med utformningen av planen har utgått från de styrdokument och strategier 
som gäller för internationell, nationell, regional och kommunal nivå. Detta avser 
bland annat Agenda 2030, barnkonventionen, Sveriges miljömål, politik för gestaltad 
livsmiljö, regionala utvecklingsstrategier, klimatkontrakt, Vision 2040 med flera.  

I arbetet med den fördjupade översiktsplanen har en strategisk miljöbedömning 
gjorts samt en miljökonsekvensbeskrivning tagits fram som utgör underlag till 
planen. 

Bedömningen är att ärendet har påverkan på miljömässig dimension på en 
övergripande nivå och att det i fortsatt arbete klarläggs slutlig påverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Planen har utformats och innehåller strategiska principer för hållbar utveckling där 
utöver miljömässig och ekonomisk dimension även social dimension ingår. Planen till 
exempel nya arbetstillfällen, mötesplatser och livsmiljöer som syftar till att skapa 
sociala värden och upplevelser.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Den bedömda kostnaden för framtagandet av planen budgeterades till cirka 
1 400 000 i samband med projektets uppstart. Utfallet är ännu inte slutligt men 
bedömningen är att kostnaden kommer överskridas något, detta kan dock hanteras 
inom planenhetens budgetram för 2024 och innebär inget behov av särskilt tillskott. 

Den fördjupade översiktsplanen kommer utgöra underlag för kommunala satsningar 
och investeringar och utgör underlag för kommande budgetprioriteringar för planens 
genomförande.  



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 9 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Behandling på sammanträdet 

Anders Karlsson (C) yrkar att texten ”Jordbruksmark som har betydelse för näringen ska så 
långt det är möjligt skyddas mot åtgärder som påtagligt kan försvåra ett rationellt jordbruk” ska 
skrivas till vid inledningen på sidan 45 i den Fördjupade översiktsplanen Mariestad 
2040, under rubriken” Jordbruk”. 

Ordförande tar först upp kommundirektörens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslag. 

Ordförande tar därefter upp Karlssons (C) tilläggsyrkande till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med tilläggsyrkandet. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-17 

Planchefens tjänsteskrivelse 2024-04-17 

Planbeskrivning Fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 

Granskningsutlåtande 

Miljökonsekvensbeskrivning 

Kulturmiljöutredning 

Riskbedömning miljöfarliga verksamheter 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Planenheten   
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Kommunstyrelsen 

Ks § 63                                                   Dnr 2023/00430 

Energiplan för Mariestads kommun 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige antar upprättat förslag till Energiplan för Mariestads kommun. 

Bakgrund 

Enligt lag (1977:439) om kommunal energiplanering ska varje kommun ha en aktuell 
plan för tillförsel, distribution och användning av energi. I Skaraborg har 
kommunalförbundet tagit fram ett generiskt underlag för att underlätta samt få en 
likartad struktur på kommunernas energiplaner. Förslaget till energiplan för 
Mariestads kommun utgår från detta underlag och tar även hänsyn till stora 
energiförbrukare i kommande etableringar såväl som till en ökad befolkning. I arbetet 
med energiplanen har en detaljerad genomgång blivit gjord av kommunens 
nuvarande situation, potential för framtida produktion, energieffektivisering samt 
beredskap för oförutsedda händelser. I arbetet med planeringsstrategin för 
översiktsplanen kommer energiplanen att utgöra ett underlag vilket innebär att 
eventuella samråd och remissförfaranden kan genomföras i den processen.  

I arbetet har VänerEnergi AB, Miljöenheten och Tekniska förvaltningen deltagit. 
Uppgifter har dessutom inhämtats från samrådsunderlag och vid samrådsmöte 
utifrån etablerande företags tillståndsansökan för tillverkning av batterier. 
Energiplanen bedöms uppfylla de krav som lagen om kommunal energiplanering 
ställer.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Tillgång på förnyelsebar energi är en förutsättning för att den gröna omställningen till 
ett koldioxidneutralt samhälle ska kunna genomföras. Omställningen gynnar såväl 
yngre som den äldre generationen. Särskilt viktigt är den för barnen som ska leva i 
det framtida samhället. 

Bedömning ur social dimension 

Ett samhälle under omställning medför att alla behöver engagera sig och delta. 
Därför blir den sociala dimensionen extra viktig i det här sammanhanget. Om 
missionen upplevs som ärligt menad och kraftfull blir engagemanget och styrkan i 
förändringen än större. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

En riklig tillgång till förnyelsebar energi kommer att gynna ekonomin. Ett progressivt 
omställningsarbete blir en konkurrensfaktor att räkna med och leder i förlängningen 
till fler kommuninnevånare och därmed ökat skatteunderlag. 
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Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 138/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-12 

Hållbarhetsstrategens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-06 

Energiplan för Mariestads kommun 2024 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt  

Hållbarhetsstrateg Gösta Lindmark 

VänerEnergi AB 

Miljöutredare Håkan Magnusson 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 64                                                   Dnr 2024/00142 

Försäljning och prissättning av kvarstående småhustomter på 
Sjölyckan 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att kvarstående kommunala småhustomter på Sjölyckan 
ska försäljas av mark- och exploateringsenheten genom tomtkön, till husföretag eller 
via mäklare. Priset och förutsättningarna för försäljningen ska vara enligt bilaga 1. 

Detta beslut ersätter i förekommande fall tidigare beslut om försäljning och 
prissättning för fastigheterna i bilaga 1. 

Bakgrund 

Projektet med bostadsområdet Sjölyckan har pågått sedan år 2014 i flera etapper med 
främst småhus men även flerbostadshus. Försäljning av flerbostadshusen beslutas i 
varje enskilt fall av kommunstyrelsen medan småhustomterna säljs på 
kommunstyrelsens uppdrag av mark och exploateringsenheten genom tomtkön, 
mäklare eller husföretag till privatpersoner och företag. 

Pris för småhustomterna sattes år 2016, 2018 och 2019 genom beslut i 
kommunstyrelsen. Då fasta priser beslutats och några tomter ännu kvarstår att sälja 
är prissättningen inte längre marknadsmässig givet utvecklingen på 
bostadsmarknaden. Inför försäljningen av kvarstående fastigheterna behöver priset 
justeras så inte kommunen genomför otillbörlig marknadspåverkan. Mark- och 
exploateringsenheten har utarbetat lista med de fastigheter som kvarstår att försäljas 
samt förslag på priser på dessa, se bilaga 1. 

Genom åren har anslutningar och arbeten såsom utstakning i varierande omfattning 
inkluderats i tomtpriserna. När en affär har dragit ut på tiden mellan köp och 
byggnation har detta fört med sig oförutsedda kostnader samt en administration. 
Mark- och exploateringsenheten föreslår därför att priserna framgent är rena priser 
där endast tomtmark i befintligt skick och VA samt gatuanslutning ingår. Alla övriga 
anslutningar såsom el, fiber och arbeten med utstakning och nybyggnadskartor med 
mera ankommer på köparen utöver fastighetspriset. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

All byggnation är miljöpåverkande. Att kvarstående tomter försäljs bidrar till att hela 
området färdigställs och därmed nyttjas påbörjad exploatering effektivt. 

Bedömning ur social dimension 

Det bedöms positivt att kvarstående tomter försäljs och bidrar därmed till att hela 
området färdigställs. Detta bidrar i förlängningen till minskad byggtrafik och därmed 
ökad trivsel och trygghet. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Det bedöms positivt att kvarstående tomter försäljs och bidrar därmed till att hela 
området färdigställs. En uppräkning av priserna är nödvändig för att kommunen inte 
ska påverka marknaden för tomter då det skett en betydande markprisutveckling 
sedan tomterna ursprungligen prissattes. Uppräkningen bidrar också till en marginellt 
bättre kalkyl för området. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 100/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-14 

Tf mark- och exploateringschefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-13 

Bilaga 1 - Prislista kvarstående småhustomter Sjölyckan 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt  

Mark och exploateringsenheten, Katrin Ögge  

Ekonomicontroller, Cecilia Gustafsson 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 65                                                   Dnr 2023/00026 

Överenskommelse om fastighetsreglering Karleby 1:3 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna framtagen överenskommelse om 
fastighetsreglering för Karleby 1:3 skifte 9 och del av skifte 11 (enligt kartbilaga), 
samt ger samhällsbyggnadschefen i uppdrag att underteckna överenskommelsen. 

Bakgrund 

Mariestads kommun kommer att växa framöver och är i ständigt behov av att utöka 
dess markreserv. Mark- och exploateringsenheten har fått i uppdrag att genomföra 
strategiska markförvärv för att kunna möjliggöra framtida utveckling av kommunen.   

Fastigheten Karleby skifte 9 och del av skifte 11 är totalt cirka 65 000 kvadratmeter 
och bedöms ha en strategisk placering för framtida utveckling av staden. Genom 
detta markförvärv utökas kommunens markreserv och möjliggör en framtida 
planering av kommunens mark för bland annat bostäder. Skifte 9 utgörs av 
jordbruksmark och del av skifte 11 utgörs av skogsmark. Kommunen har tidigare 
förvärvat delar av samma fastighet.  

Priset 150 kronor per kvadratmeter för skifte 9 grundar sig på en oberoende 
värdering av jordbruksmark och för del av skifte 11 är överenskommet pris 40 
kronor per kvadratmeter vilket är i nivå med andra liknande markförvärv. Den 
överenskomna köpeskillingen är totalt 9 047 400 kronor.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Markförvärvet bedöms inte medföra någon miljömässig påverkan  

Bedömning ur social dimension 

Mariestads kommun strävar efter en socialt hållbar stadsutveckling genom att 
ständigt arbeta för att genomföra strategiska markförvärv så att Mariestads tätort kan 
utvecklas.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Överenskommen köpeskilling baseras på en värdering utförd av Svensk 
Fastighetsförmedling daterad 2022-12-19. Markförvärvet finansieras inom 
kommunstyrelsens investeringsram för tillväxt 2024. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 137/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-04 

Mark- och exploateringsingenjörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-03 

Karta Karleby Skifte 9 och del av skifte 11 

Överenskommelse om fastighetsreglering 

Fastighetsvärdering Karleby skifte 9 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt  

Mark- och exploateringsingenjör, Samuel Jönsson 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 66                                                   Dnr 2023/00217 

Årsbokslut för kommunstyrelsens verksamheter 2023 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner årsbokslutet 2023 för kommunstyrelsens 
verksamheter. 

Bakgrund 

Kommunens nämnder ska årligen upprätta ett bokslut som är en ekonomisk 
sammanställning av nämndens verksamheter under aktuellt kalenderår. Nämndens 
bokslut kommer därefter att utgöra en del av kommunens årsredovisning. 

Ekonomiavdelningen har upprättat bokslut for kommunstyrelsens verksamheter för 
2023. Bokslutet visar ett överskott mot budget om 2,2 miljoner kronor för 
kommunstyrelsens verksamheter. Den positiva avvikelsen härleds bland annat till 
lägre personalkostnader i form av vakanser och annan frånvaro men också till ökade 
intäkter från koncernbolagen.  

Årsbokslutet för kommunstyrelsens investeringar visar ett överskott om 198,4 
miljoner kronor mot budget. Den största avvikelsen avser att markreserven inte 
nyttjats och avvikelsen för budgeterad exploateringsmark är 143,8 miljoner kronor. 

Kommunstyrelsens måluppfyllnad varierar för bokslutet 2023. Två mål visar på en 
positiv trend medan två mål håller neutral trend. Endast ett mål visar på en negativ 
trend för bokslutet 2023 men en prioriterad åtgärd har påbörjats för att vända den 
negativa trenden framåt. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Den samlade bedömningen för årsbokslutet för kommunstyrelsens verksamheter 
påvisar positiv trend för måluppfyllnad och en god budgetföljsamhet. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 108/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-13 

Ekonomicontrollerns tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-13 

Kommunstyrelsens årsbokslut 2023 

 

Beslutet ska skickas till: 

Kommundirektör Susanne Wirdemo  

Ekonomichef Anna Holmqvist  

Budgetcontroller Ida Nilsson  

Controller Cecilia Gustafsson  

T.f Stabschef Carl-Fredrik Movitz  

Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt  

HR chef Per Johansson  

Utbildningschef Maria Appelgren  

Socialchef Anitta Into 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 67                                                   Dnr 2023/00470 

Finansrapport år 2023 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige godkänner upprättat förslag till Finansrapport för Mariestads 
kommunkoncern i samband med årsbokslut 2023. 

Bakgrund 

Finanspolicyn för kommunen och dess bolag ska ge vägledning för den finansiella 
verksamheten. Koncernens finansiella verksamhet omfattar likviditetsförvaltning, 
upplåning, leasing, placering och riskhantering.  

Under året har nyupplåning skett med 50,0 miljoner kronor hos kommunen, 
amortering har skett med 3,1 miljoner kronor. Totalt har skuldportföljen ökat med 
46,9 miljoner kronor. 

Koncernens skuldportfölj per 31 december är 2254,4 miljoner kronor fördelat på 
kommunen 1141,7 miljoner kronor (50,7 procent), Mariehus AB 771,5 miljoner 
kronor (34,2 procent) och VänerEnergi AB 341,2 miljoner kronor (15,1 procent). 

Snitträntan de senaste 12 månaderna har varit 2,02 procent. 

Kommunfullmäktige beslutade den 18 december 2023 (§ 258) att anta ny 
finanspolicy för Mariestads kommunkoncern. Finansuppföljning för år 2023 har 
utgått från den tidigare finanspolicyn som beslutades av fullmäktige den 30 
november 2020 (§ 115) då den varit gällande under år 2023. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning i detta ärende. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning i detta ärende. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

En koncernekonomisk finansiell nytta med samordning genom koncernbank. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 104/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-14 

Finanssamordnarens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-11 

Finansrapport, årsrapport 2023 för Mariestads kommunkoncern. 

 

Beslutet ska skickas till: 

Revisionen 

Ekonomichef Anna Holmqvist 

Finanssamordnare Lars Bergqvist 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 68                                                   Dnr 2024/00160 

Ombudgetering investeringsmedel från år 2023 till år 2024 
kommunstyrelsen 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att ombudgetera investeringsmedel om 61,3 miljoner 
kronor för exploateringsverksamhet inom kommunstyrelsen och 23,4 miljoner 
kronor av kommunstyrelsens investeringsram från år 2023 till år 2024. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige fastställer varje år en investeringsbudget. Enligt de ekonomiska 
styrprinciperna för Mariestads kommun är det möjligt för kommunstyrelsen att 
ombudgetera kvarstående investeringsmedel som är knutna till påbörjade 
investeringsprojekt. Detta innebär att det endast är möjligt att ombudgetera 
investeringsmedel. 

Enligt policy för verksamhet- och ekonomistyrning gäller följande avseende 
ombudgeteringar: 

• Kvarstående budgetmedel knutna till ett investeringsprojekt som påbörjats kan 
ombudgeteras till nästa år. 

• Underskott ett enskilt år får inte ombudgeteras om budgetmedel saknas 
nästkommande år.  

• Under pågående investeringsprojektets gång sker uppföljning av investeringarna 
till kommunstyrelsen i samband med tertial 1 och tertial 2 och tertial 3.  

Inom kommunstyrelsens verksamheter finns fördröjningar inom sju projekt enligt 
bifogad sammanställning och den största posten rör 49 miljoner kronor i markinköp 
där tillträdet blivit förskjutet till år 2024.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Flera av kommunens investeringar bidrar till minskade miljöavtryck. 

Bedömning ur social dimension 

Investeringarna skapar möjlighet för kommunen att utvecklas och att alla 
verksamheter ska ha förutsättningar för verksamhetslokaler. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ombudgeteringarna ger möjlighet till färdigställande för investeringar som kan leda 
till ökad ekonomisk nytta framgent. Investeringsutrymmet bör anpassa till hur 
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finansieringen av investeringarna kan ske vilket är en det finansiella målet om en 
soliditet om 21 procent som är en riktpunkt för kommunen. 

Arbetsutskottets förslag 

Arbetsutskottet lämnade inget förslag till beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Henrik Andersson (M) yrkar att kommunfullmäktige ska godkänna ombudgetering 
av investeringsmedel inom kommunstyrelsen enligt kommundirektörens förslag. 

Ordförande tar upp Anderssons (M) yrkande till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med yrkandet. 

Underlag för beslut 

Ksau § 105/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-21 

Budgetcontrollerns tjänsteskrivelse 

Underlag ombudgeteringar kommunstyrelsen 2023-2024 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Budgetcontroller, Ida Nilsson 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 

 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 22 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsen 

Ks § 69                                                   Dnr 2024/00144 

Ombudgetering investeringsmedel från år 2023 till år 2024 
Tekniska nämnden 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna en ombudgetering av investeringsbudget 
från år 2023 till år 2024 för tekniska nämndens verksamheter i enlighet med upprättat 
förslag. 

Bakgrund 

Verksamhet teknik har sammanställt ett förslag till ombudgetering av 
investeringsbudget 2023 till 2024 i Mariestads kommun.  

Under år 2023 var investeringsbudgeten 204 332 tusen kronor och utfallet blev 118 
420 tusen kronor, vilket innebar en avvikelse på 85 912 tusen kronor. Totalt föreslås 
84 436 tusen kronor ombudgeteras enligt följande fördelning per avdelning:  

- VA-avdelningen 76 491 tusen kronor  

- Gatuavdelningen 4 147 tusen kronor  

- Fastighetsavdelningen 3 798 tusen kronor 

Tekniska nämnden beslutade den 12 mars 2024 att föreslå kommunfullmäktige i 
Mariestad att besluta för en ombudgetering av investeringsbudget 2023 till 2024 
enligt bilaga Ombudgetering av investeringsprojekt 2023-2024 Mariestads kommun (justerad). 

Bedömning ur miljömässig dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ombudgeteringarna påverkar kommunens likvida planering och möjliggör att projekt 
kan slutföras. 

Arbetsutskottets förslag 

Arbetsutskottet lämnade inget förslag till beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Henrik Andersson (M) tillstyrker kommundirektörens förslag till beslut, som innebär 
att kommunfullmäktige ska godkänna ombudgetering för tekniska nämnden enligt 
upprättat förslag. 

Ordförande tar upp förslaget till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 106/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-14 

TN § 20/24  

Ombudgeteringar 2023-2024 Mariestad TN 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samtliga nämnder 

Samtliga förvaltningschefer 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 70                                                   Dnr 2024/00145 

Reglering av taxa för sjösättning och upptagning av fritidsbåtar i 
Mariestads hamn 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att reglera taxan gällande sjösättning och upptagning av 
fritidsbåtar enligt följande: 

- Fritidsbåtar upp till 39 fot, 850 kronor. 

- Fritidsbåtar 40 fot och större, 1500 kronor. 

 

Den nya taxan gäller från och med 2024-05-01. 

Bakgrund 

Senast man reglerade taxorna för småbåtshamnen var 28 mars 2022 då 
gatuavdelningen höjde avgiften för båtplatserna, men avgiften för sjösättning och 
upptagning av båtar höjdes inte.  

Under 2023 investerade Mariestads kommun i en ny båtkran som kan lyfta båtar upp 
till 30 ton. För att finansiera kapitalkostnaden som är på kranen, ihop med el 
abonnemang samt personalkostnader behöver gatuavdelningen reglera avgifterna för 
båtlyften. 

Räknat på kapitalkostnaden för kranen delat på antal lyft per år, samt kostnad för 
personal och el abonnemang behövs den faktiska kostanden tas ut. 

Idag har gatuavdelningen fyra olika priser beroende på hur mycket fritidsbåtarna 
väger: 

• Upp till 2,5 ton 430 kronor 

• Över 2,5 upp till 4,0 ton 600 kronor  

• Över 4 ton upp till 8 ton 840 kronor  

• Över 8 ton upp till 15 ton 1250 kronor 

• Transport med traktor inom hamnområdet 260 kronor  

• Vid lyft med mast tillkommer 270 kronor 

Förslag på ny taxa är enligt nedan och i stället tas det betalt för längd på båten. 

• 0 till 29 fot 850 kronor 

• 30 till 55 fot 1500 kronor 

Transport av båt inklusive förare 510 kronor för en halvtimma. 
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Gatuavdelningen kommer också införa en e-tjänst för bokning utav båtlyft via 
hemsidan. 

Tekniska nämnden beslutade den 12 mars 2024 att föreslå kommunfullmäktige att 
besluta om att reglera taxan gällande sjösättning och upptagning av fritidsbåtar i 
enlighet med förslag ”Taxa småbåtshamn”. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Förvaltning teknik utför numer fossilfria båtlyft då kranen helt drivs på el.  

Bedömning ur social dimension 

Mariestads kommun kan lyfta större båtar jämfört med tidigare och alla lyften 
hanteras säkrare. Kommunen har framtidssäkrat båtlyften. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

För att kunna finansiera kapitalkostnader och avskrivning på kranen behöver 
kommunen reglera taxan för båtlyften, detta för att få en plus/minus noll 
verksamhet. 

Arbetsutskottets förslag 

Arbetsutskottet lämnade inget förslag till beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Henrik Andersson (M) yrkar att taxan för sjösättning och upptagning av fritidsbåtar 
ska justeras till följande: Upp till 39 fot ska omfatta en avgift om 850 kronor, 40 fot 
och uppåt ska omfatta en avgift om 1500 kronor.  

Ordförande tar upp Anderssons (M) yrkande till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med yrkandet. 

Underlag för beslut 

Ksau § 109/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-14 

TN § 25/24 

Förslag ”Taxa småbåtshamn” 

Kostnadskalkyl båtkran 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Gatuingenjör, Sara Klint   

Gatuchef, Simon Ravik 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 71                                                   Dnr 2023/00438 

Biträdande säkerhetsskyddschef för Mariestads kommun 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att utse beredskapssamordnare Patrik Carlström till 
biträdande säkerhetsskyddschef för Mariestads kommun.  

Beslutet ersätter kommunstyrelsens beslut den 4 december 2023 (§ 312). 

Bakgrund 

Patrik Carlström tillträder den 2 april 2024 tjänsten som beredskapssamordnare vid 
säkerhetsenheten i Mariestads kommun. I den tjänstens arbetsuppgifter ligger rollen 
som biträdande säkerhetskyddschef. Beslutet följer intension i kommunstyrelsen 
beslut den 4 december 2023 (§ 312) där en säkerhetskonsult tillfälligt upprätthållit 
rollen under pågående vakansrekrytering. 

Säkerhetsskydd 

Säkerhetsskydd innebär att genom förebyggande arbete skydda säkerhetskänslig 
verksamhet hos myndigheter och företag mot spioneri, sabotage, terroristbrott och 
andra brott som kan hota verksamheten. Säkerhetskänslig verksamhet är sådan 
verksamhet som är av betydelse för Sveriges säkerhet eller sådan verksamhet som 
Sverige har förbundit sig att skydda genom internationella åtaganden.  

I säkerhetsskyddet ingår även att skydda uppgifter och information som rör 
säkerhetskänslig verksamhet och som därför omfattas av sekretess enligt 
offentlighets- och sekretesslagen, eller som skulle ha omfattats av denna lag om det 
varit tillämplig. De kallas för säkerhetsskyddsklassificerade uppgifter. 

Av säkerhetsskyddsförordningen (2018:658) som innefattar kompletterade uppgifter 
till säkerhetsskyddslagen (2018:585) framgår det att: 

Vid verksamhet som förordningen gäller för ska det, om det inte är uppenbart obehövligt, finnas en 
säkerhetsskyddschef som kontrollerar att verksamheten bedrivs i enlighet med vad som föreskrivs i 
säkerhetsskyddslagen (2018:585) och denna förordning. 

Vidare ska kommunen ha en säkerhetsskyddschef enligt överenskommelsen om kommunernas 
arbete med civilt försvar mellan MSB och SKR då detta är en förutsättning för att kommunerna 
ska kunna samverka med länsstyrelsen och Försvarsmakten avseende totalförsvarsfrågor. 

Övergripande ansvar för säkerhetsskyddschefen 

Säkerhetsskyddschefen ska leda och samordna säkerhetsskyddsarbetet samt 
kontrollera att verksamheten bedrivs enligt lagen och de föreskrifter som har 
meddelats i anslutning till lagen. Säkerhetsskyddschefen ska ges möjligheten att 
kunna bevaka och vara rådgivande så att inget avkall på säkerhetsskyddet görs. Detta 
omfattar även kommunala bolag.  
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Ansvaret får inte delegeras och säkerhetsskyddschefen ska vara direkt underställd 
kommundirektören. En biträdande säkerhetsskyddschef kan vara behjälplig i att 
genomföra arbetet. I Mariestads kommun är i grunden säkerhetschefen tillika 
säkerhetskyddschef och beredskapshandläggaren biträdande säkerhetskyddschef. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Beslutet bedöms inte få någon påverkan ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Beslutet bedöms inte få någon påverkan ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Beslutet bedöms inte få någon påverkan ur ekonomisk dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 101/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-12 

Samhällsbyggnadschefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-12 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 

Beredskapssamordnare Patrik Carlström 

Säkerhetsenheten 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 72                                                   Dnr 2024/00024 

Medborgarförslag om att döpa om gamla torget till Björn 
Berggrens torg alternativt resa en byst över samma person 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget i sin helhet. 

Motiveringen till beslutet är att kommuner, enligt Ortnamnsrådet och 
Kulturmiljölagen, inte ska förändra eller byta ut existerande gatunamn utan starka 
skäl. Kommunfullmäktige anser inte att det föreligger starka skäl för att byta namn på 
gamla torget. 

Bakgrund 

Det har inkommit ett medborgarförslag i vilket det föreslås att gamla torget ska byta 
namn till Björn Berggrens torg och/eller att det ska resas en byst föreställande Björn 
Berggren. Förslagsställaren motiverar förslaget med att Björn Berggren har haft en 
stor betydelse för kommunen och har placerat Mariestad på kartan. Enligt 
förslagsställaren är Björn Berggren ett stort namn i hela Sverige. Förslagsställaren 
framhåller att hans trevliga böcker är läsvärda och att det vore en fin gest av 
Mariestads kommun att hedra honom när han fortfarande är i livet.  

Kommunfullmäktige överlämnade medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beredning och beslut. 

Gamla torget 

Nya torget i Mariestad tillkom år 1853. Då ersattes Sven Broddessons stadsplan från 
1693 av F A W Hulströms stadsplan som innebar en utvidgning åt öster med ett nytt 
representativt torg. Gamla torget har haft detta namn allt sedan Nya torget tillkom år 
1853. Det kan därmed konstateras att namnet ”Gamla torget” är hävdvunnet och väl 
etablerat. 

Ortnamnsrådet  

Ortnamnsrådet bildades 1985 och består av Lantmäteriets representant som är 
generaldirektören eller som denne utser. De övriga representerar Institutet för språk 
och folkminnen, Riksantikvarieämbetet, Sametinget, Sveriges kommuner och 
regioner, Trafikverket och Universiteten.  

Rådets viktigaste uppgift är att tillsammans med Lantmäteriet utveckla principer och 
formulera mål för en god ortnamnspolitik. Ortnamnsrådet ska tolka och informera 
om god ortnamnssed enligt kulturmiljölagen, Lag (1988:950, ändrad 2013:548) 1 kap. 
§ 4 God ortnamnssed. 

Ortnamnsrådet framhåller att ju äldre ett namn (plats) är och ju fler personer som 
använder namnet desto mer hävdvunnet är det. Ett namn bör ha varit i någorlunda 
allmänt bruk i ett par generationer innan det kan anses ha betryggande hävd. 
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Ortsnamnsrådet framhåller vidare att: Kommunerna enligt lag har på sitt ansvar att bedriva 
en god ortnamnspolitik genom att både värna de befintliga gatunamnen och att bilda nya gatunamn 
utifrån principerna för god ortnamnssed. Lagen säger bland annat att: 

- Hävdvunna ortnamn inte [ska] ändras utan starka skäl. 

- Ortnamn i övrigt [ska] stavas enligt vedertagna regler för språkriktighet, om inte hävdvunna 
stavningsformer talar för annat. 

- Åverkan på hävdvunna namn [ska] beaktas vid nybildning av ortnamn 

Detta betyder konkret att kommunerna inte ska förändra eller byta ut existerande gatunamn utan 
starka skäl. Till exempel för att någon person eller organisation ”inte gillar namnet längre”, ”tycker 
det är fult” eller ”vill ha en modernare klang på namnet”. 
(Kulturmiljölagens hänsynsparagraf, 1 kap. 4§) 

Memorialnamn 

Memorialnamn är en typ av ortnamn som används världen över för att hedra 
(”memorera”) en person. I enlighet med Förenta nationernas resolution VIII/2, 
antagen år 2002 vid FN:s åttonde konferens om standardisering av geografiska namn, 
rekommenderar Ortnamnsrådet Sveriges kommuner och andra namngivare att inte 
skapa nya memorialnamn baserade på ännu levande personers namn samt att 
praktisera memorialnamngivning inom kommunen på så sätt att en rimlig tid måste 
ha gått innan en avliden persons namn får användas i ortnamn (t.ex. i namn på gator, 
torg och allmänna platser). Som rimlig tid rekommenderas 3–5 år.  

Ett generellt krav som Ortnamnsrådet anser kan ställas är att den avlidna person som 
ska namnge en gata eller plats ska vara så välkänd att allmänheten inte omgående 
behöver en förklaring till namnvalet. 

Kommunfullmäktige och kommunstyrelsen har tidigare behandlat medborgarförslag 
om att ära Björn Berggren genom resa en staty. Medborgarförslagen har vid dessa 
tillfällen avslagits. 

- Kommunstyrelsen beslutade 2017-05-29 att avslå medborgarförslaget om att 
avporträttera Björn Berggren som skulptur utanför stadshuset i Mariestad.  

- Kommunstyrelsen beslutade 2019-11-25 att avslå medborgarförslag om att 
namnge en plats i Mariestad till Björn Berggrens ära med hänvisning till 
Ortsnamnsrådets nationella rekommendationer.    

Vidare behandlade kommunfullmäktige 2023-10-30 en motion om namnbyte av 
Gamla torget. Kommunfullmäktige beslutade att avslå motionen med motiveringen 
att kommuner, enligt kulturmiljölagen, inte ska förändra eller byta ut existerande 
gatunamn utan starka skäl. Kommunfullmäktige ansåg inte att det förelåg starka skäl 
för att byta namn på Gamla torget.  

Avslutningsvis bör det även beaktas att det kan finnas en icke obetydlig andel av 
kommunens invånare som inte delar förslagsställarens uppfattning. 

Mot bakgrund av Ortsnamnsrådets rekommendationer och tidigare beslut i 
motsvarande/liknande ärenden föreslås att kommunstyrelsen avslår 
medborgarförslaget. 
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Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet har ingen påverkan på invånarnas eller kommunens miljömässiga 
förhållande. 

Bedömning ur social dimension 

Ärendet har ingen direkt påverkan på invånarnas eller kommunens sociala 
förhållande. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ärendet har ingen påverkan på invånarnas eller kommunens ekonomiska förhållande. 

Kultur- och fritidsberedningens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kultur- och fritidsberedningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Kfb § 10/24 

Tf stabschefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-13 

Administrative chefens samt kultur och fritidschefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-
03-13 

Medborgarförslag om att döpa om gamla torget till Björn Berggrens torg alternativt 
resa en byst över samma person. 

 

Beslutet ska skickas till: 
Kommunfullmäktige (anmälas)  
Förslagsställaren 
Administrative chefen Ola Blomberg 
Kultur- och fritidschefen Tomas Ekström 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 73                                                   Dnr 2024/00027 

Begäran om att tillämpa särskild bestämmelse enligt Bilaga J, 
Allmänna bestämmelser  

  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att tillämpa särskild bestämmelse enligt Bilaga J, 
Allmänna bestämmelser för personlig assistent avseende objekt 70146. 

Bakgrund 

EU-kommissionen har ifrågasatt om kollektivavtalet Allmänna bestämmelser (AB) är 
förenligt med EU:s arbetstidsdirektiv i vissa delar. Parterna har därför kommit 
överens om att skärpa kollektivavtalets regler avseende dygnsvila i syfte att värna 
individernas skydd och säkerställa att avtalet är förenligt med arbetstidsdirektivet.  

För personal inom funktionshinderområdet finns en särskild överenskommelse för 
personal som arbetar jour, som regleras i Bilaga J, som träder i kraft 1 februari 2024. 

Enligt reglerna i bilaga J kan undantag göras från reglerna i kollektivavtalet AB. 

För personlig assistent, ledsagare och avlösare kan arbetsgivaren besluta att den 
sammanlagda arbetstiden i undantagsfall kan uppgå till högst 24 timmar om det är 
nödvändigt för att säkerställa brukarens rättigheter och friheter utifrån dennes 
biståndsbeslut. Denna dispens kan beviljas i högst 12 månader åt gången.  

Ärendet rör en enskild person med personlig assistans som påverkas negativt av de 
nya scheman som krävs för att följa arbetstidslagen och AB. Den enskildes frihet, 
psykiska hälsa och invanda rutiner sedan många år påverkas negativt och skapar oro 
för den enskilde vid större förändringar som tätare personalbyten. Förändringarna 
har inneburit en försämrad livskvalitet för den enskilde.  

Det har genomförts MBL-förhandling med Kommunal, vilket avslutades i enighet.  

Riskbedömningar har genomförts. 

Det är verksamhetens bedömning att det finns ett behov av att tillämpa undantaget 
för att säkerställa en enskildes rättigheter och friheter som följer av lag samt 
säkerställa en god vård  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Det finns ingen påverkan ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Det är av stor vikt att enskilda med personlig assistans ges möjlighet till att leva ett så 
självständigt liv som möjligt, med deltagande i samhällslivet och förutsättningar att ha 
kontakt med anhöriga, även om de bor på annan ort.  



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 32 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Den vården som bedrivs ska ges med god kvalitet och säkra enskildas behov av 
trygghet och omsorg.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Det finns ingen påverkan ur ekonomisk dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 139/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-05 

Äldre- och omsorgschefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-05 

Protokoll, inkl bilagor, från MBL-förhandling avseende objekt 70146 

 

Beslutet ska skickas till: 

Annelie Åberg, äldre och omsorgschef  

Anette Karlsson, avdelningschef Funktionsstöd 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 74                                                   Dnr 2024/00185 

Arbetsordning för kommunfullmäktige 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att anta upprättat förslag till arbetsordning för 
kommunfullmäktige. 

Bakgrund 

Då kommunstyrelsens arbetsutskott den 31 januari 2024 behandlade motionen om 
frivillig kompensation av ekosystemtjänster i Korstorp förordade arbetsutskottet att 
det skulle genomföras en översyn av gällande regelverk för motioner med syfte att 
förhindra att enskilda näringsidkare/företag utpekas. 

Enheten för demokratistöd har, i enlighet med arbetsutskottets förordande, 
genomfört en översyn av kommunfullmäktiges arbetsordning. Utöver redaktionella 
förändringar innefattar förslaget till reviderad arbetsordning i huvudsak följande 
justeringar och kompletteringar: 

- Ny text att en motion bör vara skriven ur ett etiskt perspektiv där enskilda 
medborgare/ näringsidkare/företag inte utpekas. 

- Förtydligande av presidiets möjlighet att avvisa motioner och medborgarförslag 
om ett i huvudsak likalydande förslag har behandlats i kommunen under de 
senaste två åren. 

- Förtydligande att annonsering om fullmäktiges sammanträden ska ske i 
Mariestads-Tidningen. 

- Uppdatering till aktuella och namn på enheter. 

- Ändring att den som har väckt ett ärende genom medborgarförslag har rätt att 
föredra förslaget när fullmäktige behandlar ärendet. (Enligt tidigare skrivning har 
förslagsställaren rätt att delta i överläggningarna.) 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Arbetsordningen för kommunfullmäktige har ingen direkt påverkan på den 
miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Arbetsordningen för kommunfullmäktige har ingen direkt påverkan på den sociala 
dimensionen. 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 34 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Arbetsordningen för kommunfullmäktige har ingen direkt påverkan på den 
ekonomiska dimensionen. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 140/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-04 

Kommunsekreterarens och administrative chefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-
02 

Förslag till reviderad arbetsordning för kommunfullmäktige. 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Kommunfullmäktiges ordförande Karin Reboli 

Kommunfullmäktiges vice ordförande Göte Andersson 

Kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande Gun-Britt Alenljung 

Gruppledarna i kommunfullmäktige 

Kommunsekreterare Rebecka Tropp 

Administrative chefen Ola Blomberg 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 75                                                   Dnr 2024/00163 

Bestämmelser om arvoden till förtroendevalda i Mariestads 
kommun 
 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

1. Kommunfullmäktige antar upprättat förslag till bestämmelser om arvoden till 
förtroendevalda i Mariestads kommun. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att sammanträdes- och förrättningsarvoden samt 
schablonberäknad inkomst, från och med mandatperioden 2027–2030, ska vara 
baserade på riksdagsmannaarvodet. I tidigare bestämmelser och i upprättat 
förslag är sammanträdes- och förrättningsarvoden samt schablonberäknad 
inkomst baserat på kommunstyrelsens ordförandes arvode. 

Kommunfullmäktige konstaterar att bestämmelser om arvoden till förtroendevalda i 
Mariestads kommun behöver revideras då den MTG-gemensamma tekniska 
nämnden avvecklas och teknisk drift, anläggningsverksamhet samt lokalvård överförs 
till Mariestads drift och servicebolag AB. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige antog den 26 september 2022 Bestämmelser om arvoden och 
traktamenten till förtroendevalda i Mariestads kommun, att träda i kraft den 1 januari 2023. 
Bestämmelserna gäller för ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige, i 
beredningar som tillsatts av fullmäktige, i kommunstyrelsen, i kommunens övriga 
nämnder och organ för beredning som inrättats enligt kommunallagen, för revisorer, 
revisorsersättare som utsetts enligt kommunallagen samt för förtroendevalda i 
kommunens helägda och till mer än 50 procent delägda aktiebolag.  

Om ekonomiska och sociala förmåner till kommunalråd och oppositionsråd finns, 
utöver vad som framgår av dessa bestämmelser, särskilda bestämmelser. Med sådana 
råd avses här förtroendevald som ägnar hälften av sin arbetstid åt uppdrag för 
kommunen. 

Arvodesberedningen är den parlamentariska grupp som bereder ärenden som avser 
arvoden till förtroendevalda. Beredningen består av en representant från varje parti 
som är representerat i kommunfullmäktige. I nuvarande arvodesberedning är 
Sebastian Ekeroth Clausson (S) sammankallande. 

Kommunrevisionen har framfört att det finns behov av att revidera befintliga 
bestämmelser om arvoden då lekmannarevisorernas arvode saknas i ett flertal av de 
kommunala bolagen. I samband med arvodesberedningens genomgång av 
dokumentet uppmärksammades även andra oklarheter och brister. 

Arvodesberedningen har upprättat förslag till revidering av befintliga bestämmelser. 
Förslaget innefattar inte några förändringar av befintliga arvodesnivåer. Utöver 
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redaktionella förändringar föreslår arvodesberedningen i huvudsak följande 
kompletteringar och revideringar av bestämmelserna: 

- Uppdatering till aktuella titlar och namn på enheter, förvaltningar med mera. 

- Strykning av ”onödig text” som inte tillför något. 

- Förtydligande av ansvar för attestanter. 

- Begäran om ersättning har ändrats från den analoga process som gällde tidigare 
till den digitala process som gäller idag. 

- Ansvar och mandat att tolka arvodesreglementet ändras från kommunstyrelsen 
till kommunstyrelsens arbetsutskott (tillika personalutskott). 

- Förtydligande att årsarvoden i nämnder och bolag visar procent av 
riksdagsledamöters arvode. 

- Lekmannarevisorernas arvode anges för samtliga bolag. 

Vidare föreslår arvodesberedningen att sammanträdes- och förrättningsarvoden samt 
schablonberäknad inkomst, från och med mandatperioden 2027–2030, ska vara 
baserade på riksdagsmannaarvodet. I tidigare bestämmelser och i upprättat förslag är 
sammanträdes- och förrättningsarvoden samt schablonberäknad inkomst baserat på 
kommunstyrelsens ordförandes arvode 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Bestämmelser om arvoden och traktamenten till förtroendevalda i Mariestads 
kommun har ingen direkt påverkan på den miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Bestämmelser om arvoden och traktamenten till förtroendevalda i Mariestads 
kommun har ingen direkt påverkan på den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Bestämmelser om arvoden och traktamenten till förtroendevalda i Mariestads 
kommun har ingen påverkan på den ekonomiska dimensionen då förslaget inte 
innefattar några förändringar av befintliga arvodesnivåer. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 141/24 
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Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-28 

Administrativa chefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-25 

Förslag till bestämmelser om arvoden till förtroendevalda i Mariestads kommun 

 

Beslutet ska skickas till: 

Gruppledarna i kommunfullmäktige  

Samtliga nämndsekreterare 

Samtliga förvaltningschefer  

Lönekontoret HR-chefen 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 76                                                   Dnr 2024/00175 

Regler för kurser och konferenser för förtroendevalda 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige antar upprättat förslag till regler för kurser och konferenser för 
förtroendevalda i Mariestads kommun. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige antog den 28 januari 2013 regler för kurser och konferenser för 
förtroendevalda. I reglerna framgår bland annat att: 

- Förtroendevald som önskar delta i kurs, konferens eller motsvarande ska 
framföra detta önskemål till nämnden. Nämnden beslutar därefter om eventuellt 
deltagande. Nämnden ska uppvisa viss restriktivitet vid beviljande av kurser, 
konferenser och utbildningar för förtroendevalda. 

- Syftet med kursen, konferensen eller arrangemanget måste ha en tydlig 
anknytning till nämndens ansvarsområde och uppdrag. Det kan gälla att tillföra 
nämnden kunskaper och erfarenheter som bedöms nödvändiga för verksamheten 
eller att uppfylla förpliktelser i form av representation av kommunen. 

- När kursen, konferensen eller utbildningen har genomförts ska den 
förtroendevalde återrapportera muntligt och skriftligt till nämnden. 
Rapporteringen ska innefatta en kort sammanfattning av evenemanget. 

Reglerna tydliggör även befintliga regler för arvoden, resor samt bokning av biljetter i 
samband med kurser och konferenser. 

I samband med att arvodesberedningen reviderade arvodesbestämmelserna 
uppmärksammades att befintliga regler för kurser och konferenser för 
förtroendevalda är i behov av revidering. Enheten för demokratistöd har upprättat 
ett förslag till revidering av reglerna. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Reglerna har inte någon direkt påverkan på den miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Reglerna har inte någon direkt påverkan på den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Reglerna har inte någon direkt påverkan på den ekonomiska dimensionen. 
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Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 142/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-28 

Administrativa chefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-26 

Förslag till regler för kurser och konferenser för förtroendevalda. 

 

Beslutet ska skickas till: 

Gruppledarna i kommunfullmäktige 

Samtliga nämnder   

Enheten för demokratistöd 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 77                                                   Dnr 2024/00176 

Regler för partistöd Mariestad 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige antar det upprättade förslaget till regler för partistöd i 
Mariestads kommun.  

Detta beslut ersätter kommunfullmäktiges tidigare beslut om regler för partistöd, Kf 
§ 13/19. 

Bakgrund 

Dokumentet ”Regler för partistöd Mariestad” beskriver vad partistöd är och vilka 
regler som gäller för att partier ska vara berättigade till stödet, ersättningsnivåerna, 
hur partistödet söks och hanteringen av den årliga utbetalningen. Vid ansökan om 
partistöd används den av enheten för demokratistöds framtagna mall för ändamålet. 

Det är väsentligt att kommunens styrande dokument aktualiseras med jämna 
mellanrum för att säkerställa att de fortsatt följer gällande lagstiftning, kommunens 
riktlinjer, regler och beslutade kommunala mål. 

Det upprättade förslaget till regler utgår från kommunfullmäktiges tidigare beslut om 
partistöd och det som föreskrivs i 4 kap. 29-32 §§ kommunallagen. 

Enheten för demokratistöd har gjort en översyn av reglerna för partistöd i Mariestads 
kommun. Ärendet har även kommunicerats med arvodesberedningens ordförande. 
Inga större förändringar av dokumentet har funnits nödvändiga att göra, varför de 
nya reglerna för partistöd i huvudsak överensstämmer med de föregående. De 
förändringar som föreslås är språkliga förändringar med avsikt att förtydliga det 
tidigare dokument.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Reger för partistöd i Mariestads kommun har inte någon direkt påverkan på den 
miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Reger för partistöd i Mariestads kommun har inte någon direkt påverkan på den 
sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Reglerna för partistöd i Mariestads kommun har ingen påverkan på den ekonomiska 
dimensionen då förslaget inte omfattar några förändringar av befintliga nivåer av det 
ekonomiska stödet. 
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Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 143/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-10 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-09 

Förslag till regler för partistöd Mariestads kommun 

Mall för begäran om partistöd samt redovisning  

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Gruppledarna i kommunfullmäktige  

Arvodesberedningens ordförande Sebastian Ekeroth Clausson  

Administrativ koordinator 

 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 42 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsen 

Ks § 78                                                   Dnr 2024/00157 

Partistöd för Moderaterna 2024 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att bevilja Moderaterna partistöd för 2024. 

Bakgrund 

Enligt kommunallagens 4 kap 29-32 §§ ska partier som erhåller partistöd årligen 
redovisa att stödet använts för sitt ändamål. Redovisningen ska avse perioden  

1 januari-31 december och ges in till fullmäktige senast sex månader efter 
redovisningsperiodens utgång. Redovisningen av hur partistödet har använts ska 
även granskas. Partierna utser själv sin granskare. Granskaren ska upprätta en 
granskningsrapport med ett intyg om att redovisningen ger en rättvisande bild av hur 
partistödet har använts. 

Fullmäktige ska årligen fatta beslut om utbetalning av stödet. 

Kommunfullmäktige i Mariestad antog den 25 februari 2019 ett reglemente med 
regler för partistöd i Mariestads kommun. Bakgrund till reglementet är att förtydliga 
rutinerna och hanteringen kring partistöd.  

Enligt reglementet ska partierna i fullmäktige lämna in den skriftliga redovisningen av 
hur stödet har använts föregående år (inklusive granskningsrapport med intyg) i 
samband med rekvisitionen av partistödet. Redovisning och granskningsintyget ska 
inkomma till kommunstyrelsen senast den 30 juni innevarande år för att underställas 
fullmäktige för beslut. 

Moderaterna (M) har den 18 mars 2024 inkommit med begäran om partistöd för 
innevarande år. Ansökan omfattar även redovisning av hur partistödet använts 
föregående år samt granskningsintyg. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet förväntas inte inverka vare sig positivt eller negativt på invånarnas och 
kommunens miljömässiga förhållande. 

Bedömning ur social dimension 

Ärendet förväntas inte inverka vare sig positivt eller negativt på invånarnas sociala 
relation mellan varandra och kommunens verksamheter.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ärendet förväntas inte inverka vare sig positivt eller negativt på invånarnas och 
kommunens ekonomiska situation. 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 43 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 144/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-09 

Administrativa koordinatorns tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-26 

Begäran om partistöd från Moderaterna, inkommen 2024-03-18  

Regler för partistöd Mariestad, antagen 2019-05-25 (dnr. KS 2019/47) 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Parti som sökt partistöd (gruppledare) 

Administrativ koordinator (för vidare hantering hos ekonomiavdelningen) 

 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 44 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsen 

Ks § 79                                                   Dnr 2024/00128 

Beslut om verksamheten inom VänerEnergi AB år 2023 har 
varit förenlig med de fastställda kommunala ändamålen 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen konstaterar att verksamheten i VänerEnergi AB under år 2023 har 
varit förenligt med de fastställda kommunala ändamålen för bolaget och utförts inom 
ramen för de kommunala befogenheterna. 

Bakgrund 

De aktiebolag som kommunen helt eller delvis äger står under kommunstyrelsens 
uppsikt enligt 6 kap. 1 § kommunallagen. Uppsikten avser främst verksamhetens 
ändamål, ekonomi och efterlevnad av uppställda direktiv, men även övriga 
förhållanden av betydelse för kommunen. 

Kommunstyrelsen ska årligen, enligt 6 kap. 9 § kommunallagen, besluta om 
verksamheten i sådana kommunala aktiebolag som avses i 10 kap. 2 § 
kommunallagen, under föregående kalenderår, har varit förenligt med de fastställda 
kommunala ändamålen för respektive bolag och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. Om styrelsen finner att så inte är fallet, ska styrelsen 
lämna förslag till kommunfullmäktige om nödvändiga åtgärder. 

Följande frågor ska läggas till grund för kommunstyrelsens beslut: 

• Lever bolagsordning och ägardirektiv upp till lagkraven i 10 kap. 3 § 
kommunallagen. 

• Överensstämmer den verksamhet som bolagen enligt bolagsordningen ska 
bedriva med de kommunala befogenheterna och de kompetensbegränsande 
principerna? 

• Förekommer några omständigheter som visar på att verksamheten i praktiken 
inte bedrivits i enlighet med de fastställda ändamålen och de kommunala 
befogenheterna? 

Enligt kommunens bolagspolicy och moderbolaget Mariestad stadshus AB:s 
ägardirektiv ska styrelsen i bolaget organisera och samla in den information rörande 
dotterbolagens verksamhet som kommunstyrelsen begär för att kunna fullgöra sin 
uppsiktsskyldighet.  

Med utgångspunkt i detta uppdrag har Mariestads stadshus AB upprättat en 
gemensam mall för en bolagsstyrningsrapport som samtliga bolag i koncernen ska 
använda. Bolagsstyrningsrapporterna ska utgöra grund för kommunstyrelsens beslut 
om bolagens verksamhet varit förenligt med de fastställda kommunala ändamålen. 
Rapporterna ska överlämnas till Mariestads stadshus AB för bedömning innan de 
tillställs kommunstyrelsen för beslut. 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 45 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Styrelsen i VänerEnergi AB har upprättat en bolagsstyrningsrapport över 
verksamheten i bolaget under år 2023. Styrelsen behandlade rapporten vid sitt 
sammanträde den 14 mars 2023 och överlämnade den därefter till Mariestads 
stadshus AB för vidare behandling.  

Med utgångspunkt i VänerEnergi AB:s bolagsstyrningsrapport konstaterade styrelsen 
i Mariestads stadshus AB vid sitt sammanträde den 27 mars 2024 att 

verksamheten i dotterbolaget VänerEnergi AB under år 2023 har varit förenlig med 
de fastställda kommunala ändamålen och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Det bedöms inte finnas några miljömässiga aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur miljömässig dimension.  

Bedömning ur social dimension 

Det bedöms inte finnas några sociala aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur social dimension.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Det bedöms inte finnas några ekonomiska aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 145/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-19 

Bolagstyrningsrapport 2023 för VänerEnergi AB 

Protokollsutdrag styrelsemöte VänerEnergi AB 2024-03-14 

Protokollsutdrag styrelsemöte Mariestads stadshus AB 2024-03-27 

 

Beslutet ska skickas till: 

VänerEnergi AB, verkställande direktör, Kommunrevisionen, ordförande 

Mariestads stadshus AB, koncernkoordinator 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 46 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsen 

Ks § 80                                                   Dnr 2024/00129 

Beslut om verksamheten inom Mariehus AB år 2023 har varit 
förenlig med de fastställda kommunala ändamålen 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen konstaterar att verksamheten i Mariehus AB under år 2023 har 
varit förenligt med de fastställda kommunala ändamålen för bolaget och utförts inom 
ramen för de kommunala befogenheterna. 

Bakgrund 

De aktiebolag som kommunen helt eller delvis äger står under kommunstyrelsens 
uppsikt enligt 6 kap. 1 § kommunallagen. Uppsikten avser främst verksamhetens 
ändamål, ekonomi och efterlevnad av uppställda direktiv, men även övriga 
förhållanden av betydelse för kommunen. 

Kommunstyrelsen ska årligen, enligt 6 kap. 9 § kommunallagen, besluta om 
verksamheten i sådana kommunala aktiebolag som avses i 10 kap. 2 § 
kommunallagen, under föregående kalenderår, har varit förenligt med de fastställda 
kommunala ändamålen för respektive bolag och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. Om styrelsen finner att så inte är fallet, ska styrelsen 
lämna förslag till kommunfullmäktige om nödvändiga åtgärder. 

Följande frågor ska läggas till grund för kommunstyrelsens beslut: 

• Lever bolagsordning och ägardirektiv upp till lagkraven i 10 kap. 3 § 
kommunallagen. 

• Överensstämmer den verksamhet som bolagen enligt bolagsordningen ska 
bedriva med de kommunala befogenheterna och de kompetensbegränsande 
principerna? 

• Förekommer några omständigheter som visar på att verksamheten i praktiken 
inte bedrivits i enlighet med de fastställda ändamålen och de kommunala 
befogenheterna? 

Enligt kommunens bolagspolicy och moderbolaget Mariestad stadshus AB:s 
ägardirektiv ska styrelsen i bolaget organisera och samla in den information rörande 
dotterbolagens verksamhet som kommunstyrelsen begär för att kunna fullgöra sin 
uppsiktsskyldighet.  

Med utgångspunkt i detta uppdrag har Mariestads stadshus AB upprättat en 
gemensam mall för en bolagsstyrningsrapport som samtliga bolag i koncernen ska 
använda. Bolagsstyrningsrapporterna ska utgöra grund för kommunstyrelsens beslut 
om bolagens verksamhet varit förenligt med de fastställda kommunala ändamålen. 
Rapporterna ska överlämnas till Mariestads stadshus AB för bedömning innan de 
tillställs kommunstyrelsen för beslut. 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 47 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Styrelsen i Mariehus AB har upprättat en bolagsstyrningsrapport över verksamheten i 
bolaget under år 2023. Styrelsen behandlade rapporten vid sitt sammanträde den 19 
mars 2024 och överlämnade den därefter till Mariestads stadshus AB för vidare 
behandling.  

Med utgångspunkt i Mariehus AB:s bolagsstyrningsrapport konstaterade styrelsen i 
Mariestads stadshus AB vid sitt sammanträde den 27 mars 2023 att 

verksamheten i dotterbolaget Mariehus AB under år 2023 har varit förenlig med de 
fastställda kommunala ändamålen och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Det bedöms inte finnas några miljömässiga aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur miljömässig dimension.  

Bedömning ur social dimension 

Det bedöms inte finnas några sociala aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur social dimension.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Det bedöms inte finnas några ekonomiska aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 146/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad  2024-03-19 

Bolagsstyrningsrapport 2023 för Mariehus AB 

Protokollsutdrag styrelsemöte Mariehus AB 2024-03-19 

Protokollsutdrag styrelsemöte Mariestads stadshus AB 2024-03-27 

 

Beslutet ska skickas till: 

Mariehus AB, verkställande direktör, Kommunrevisionen, ordförande 

Mariestad stadshus AB, koncernkoordinator 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 48 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsen 

Ks § 81                                                   Dnr 2024/00130 

Beslut om verksamheten inom Tillväxt AB år 2023 har varit 
förenlig med de fastställda kommunala ändamålen 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen konstaterar att verksamheten i Mariestads tillväxt AB under år 
2023 har varit förenligt med de fastställda kommunala ändamålen för bolaget och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Bakgrund 

De aktiebolag som kommunen helt eller delvis äger står under kommunstyrelsens 
uppsikt enligt 6 kap. 1 § kommunallagen. Uppsikten avser främst verksamhetens 
ändamål, ekonomi och efterlevnad av uppställda direktiv, men även övriga 
förhållanden av betydelse för kommunen. 

Kommunstyrelsen ska årligen, enligt 6 kap. 9 § kommunallagen, besluta om 
verksamheten i sådana kommunala aktiebolag som avses i 10 kap. 2 § 
kommunallagen, under föregående kalenderår, har varit förenligt med de fastställda 
kommunala ändamålen för respektive bolag och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. Om styrelsen finner att så inte är fallet, ska styrelsen 
lämna förslag till kommunfullmäktige om nödvändiga åtgärder. 

Följande frågor ska läggas till grund för kommunstyrelsens beslut: 

• Lever bolagsordning och ägardirektiv upp till lagkraven i 10 kap. 3 § 
kommunallagen. 

• Överensstämmer den verksamhet som bolagen enligt bolagsordningen ska 
bedriva med de kommunala befogenheterna och de kompetensbegränsande 
principerna? 

• Förekommer några omständigheter som visar på att verksamheten i praktiken 
inte bedrivits i enlighet med de fastställda ändamålen och de kommunala 
befogenheterna? 

Enligt kommunens bolagspolicy och moderbolaget Mariestad stadshus AB:s 
ägardirektiv ska styrelsen i bolaget organisera och samla in den information rörande 
dotterbolagens verksamhet som kommunstyrelsen begär för att kunna fullgöra sin 
uppsiktsskyldighet.  

Med utgångspunkt i detta uppdrag har Mariestads stadshus AB upprättat en 
gemensam mall för en bolagsstyrningsrapport som samtliga bolag i koncernen ska 
använda. Bolagsstyrningsrapporterna ska utgöra grund för kommunstyrelsens beslut 
om bolagens verksamhet varit förenligt med de fastställda kommunala ändamålen. 
Rapporterna ska överlämnas till Mariestads stadshus AB för bedömning innan de 
tillställs kommunstyrelsen för beslut. 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 49 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Styrelsen i Mariestads tillväxt AB har upprättat en bolagsstyrningsrapport över 
verksamheten i bolaget under år 2023. Styrelsen behandlade rapporten vid sitt 
sammanträde den 20 mars 2024 och överlämnade den därefter till Mariestads 
stadshus AB för vidare behandling.  

Med utgångspunkt i Mariestads tillväxt AB:s bolagsstyrningsrapport konstaterade 
styrelsen i Mariestads stadshus AB vid sitt sammanträde den 27 mars 2023 att 
verksamheten i dotterbolaget Mariestads tillväxt AB under år 2023 har varit förenlig 
med de fastställda kommunala ändamålen och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Det bedöms inte finnas några miljömässiga aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur miljömässig dimension.  

Bedömning ur social dimension 

Det bedöms inte finnas några sociala aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur social dimension.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Det bedöms inte finnas några ekonomiska aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau § 147/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-19 

Bolagsstyrningsrapport 2023 för Mariestads tillväxt AB 

Protokollsutdrag styrelsemöte Mariestads tillväxt AB 2024-03-20 

Protokollsutdrag styrelsemöte Mariestads stadshus AB 2024-03-27 

 

Beslutet ska skickas till: 

Mariestads tillväxt AB, verkställande direktör, Kommunrevisionen, ordförande 

Mariestads stadshus AB, koncernkoordinator 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 50 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsen 

Ks § 82                                                   Dnr 2024/00131 

Beslut om verksamheten inom Mariestads stadshus AB år 2023 
har varit förenlig med de fastställda kommunala ändamålen 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen konstaterar att verksamheten i Mariestad stadshus AB under år 
2023 har varit förenligt med de fastställda kommunala ändamålen för bolaget och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Bakgrund 

De aktiebolag som kommunen helt eller delvis äger står under kommunstyrelsens 
uppsikt enligt 6 kap. 1 § kommunallagen. Uppsikten avser främst verksamhetens 
ändamål, ekonomi och efterlevnad av uppställda direktiv, men även övriga 
förhållanden av betydelse för kommunen. 

Kommunstyrelsen ska årligen, enligt 6 kap. 9 § kommunallagen, besluta om 
verksamheten i sådana kommunala aktiebolag som avses i 10 kap. 2 § 
kommunallagen, under föregående kalenderår, har varit förenligt med de fastställda 
kommunala ändamålen för respektive bolag och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. Om styrelsen finner att så inte är fallet, ska styrelsen 
lämna förslag till kommunfullmäktige om nödvändiga åtgärder. 

Följande frågor ska läggas till grund för kommunstyrelsens beslut: 

• Lever bolagsordning och ägardirektiv upp till lagkraven i 10 kap. 3 § 
kommunallagen. 

• Överensstämmer den verksamhet som bolagen enligt bolagsordningen ska 
bedriva med de kommunala befogenheterna och de kompetensbegränsande 
principerna? 

• Förekommer några omständigheter som visar på att verksamheten i praktiken 
inte bedrivits i enlighet med de fastställda ändamålen och de kommunala 
befogenheterna? 

Enligt kommunens bolagspolicy och moderbolaget Mariestad stadshus AB:s 
ägardirektiv ska styrelsen i bolaget organisera och samla in den information rörande 
dotterbolagens verksamhet som kommunstyrelsen begär för att kunna fullgöra sin 
uppsiktsskyldighet.  

Med utgångspunkt i detta uppdrag har Mariestads stadshus AB upprättat en 
gemensam mall för en bolagsstyrningsrapport som samtliga bolag i koncernen ska 
använda. Bolagsstyrningsrapporterna ska utgöra grund för kommunstyrelsens beslut 
om bolagens verksamhet varit förenligt med de fastställda kommunala ändamålen. 
Rapporterna ska överlämnas till Mariestads stadshus AB för bedömning innan de 
tillställs kommunstyrelsen för beslut. 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 51 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Styrelsen i Mariestad stadshus AB har upprättat en bolagsstyrningsrapport över 
verksamheten i bolaget under år 2023. Styrelsen behandlade rapporten vid sitt 
sammanträde den 27 mars 2024 och konstaterade att verksamheten har varit förenlig 
med de fastställda kommunala ändamålen och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Det bedöms inte finnas några miljömässiga aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur miljömässig dimension.  

Bedömning ur social dimension 

Det bedöms inte finnas några sociala aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur social dimension.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Det bedöms inte finnas några ekonomiska aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ksau 148/24 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-19 

Bolagsstyrningsrapport 2023 för Mariestad stadshus AB 

Protokollsutdrag styrelsemöte Mariestad stadshus AB 2024-03-27 

 

Beslutet ska skickas till: 

Mariestads stadshus AB, verkställande direktör samt koncernkoordinator 

Kommunrevisionen, ordförande 

 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-04-22 

Sida 52 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsen 

Ks § 83                                                   Dnr 2022/00384 

Val av ombud till bolagsstämmor för de kommunala bolagen 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen upphäver styrelsens tidigare beslut (KS § 158/22) om ombud till 
bolagsstämmor i VänerEnergi AB och Mariehus AB, då ombud till dessa bolag utses 
av styrelsen i moderbolaget Mariestad stadshus AB. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade i november 2022 om en ny bolagspolicy för 
Mariestads kommun och dess bolag. Enligt policyn utser kommunstyrelsen ombud 
till moderbolaget Mariestads stadshus AB och moderbolaget utser i sin tur ombud till 
samtliga dotterbolag.  

Val av ombud till bolagsstämmor görs i samband med att en ny mandatperiod inleds. 
Vid tiden för den mandatperioden 2023-2026:s början fanns inte nuvarande 
bolagspolicy vilket resulterade i att kommunstyrelsen fattade beslut om ombud till 
VänerEnergi AB och Mariehus AB.  

Styrelsen i Mariestads stadshus AB har nu, rätteligen, fattat beslut om ombud till 
dotterbolagen VänerEnergi AB och Mariehus AB, (MSAB § 11/24). 
Kommunstyrelsen bör därför upphäva tidigare fattat beslut om ombud.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Det bedöms inte finnas några miljömässiga aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Det bedöms inte finnas några sociala aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Det bedöms inte finnas några ekonomiska aspekter på detta ärende varvid ingen 
bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse 2024-04-03 

Protokollsutdrag MSAB § 11, 2024-03-27 
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Beslutet ska skickas till: 

Valda ombud, Göte Andersson och Janne Jansson (för kännedom) 

VänerEnergi AB (för kännedom) 

Mariehus AB (för kännedom) 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 84                                                   Dnr 2024/00005 

Redovisning av delegationsbeslut  

  

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbeslut. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen har övergripande beslutanderätt av vissa ärenden enligt den av 
kommunstyrelsen antagna delegationsordningen. Beslut tagna på delegation ska 
redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att kommunstyrelsen får 
ompröva eller fastställa delegationsbesluten. Däremot står det i kommunstyrelsen 
fritt att återkalla lämnad delegering. Ärenden som inte är delegerade ligger kvar på 
kommunstyrelsen. 

Underlag för beslut 

1. Samhällsbyggnadschefens delegationsbeslut 
-Beslut om nyttjanderätt för geotekniska undersökningar Muggebo 1:18, 
daterat 2024-04-02. 

-Beslut om nyttjanderätt för markmiljöundersökningar för vattenledning, 
daterat 2024-04-02. 

2. Kommunstyrelsens ordförandes delegationsbeslut 
-Beslut att godkänna upprättat marköverlåtelseavtal, avseende fastigheten 
Ensfyren 1, daterat 2024-03-27. 

-Ansökan om projektmedel till Starta Spelet! Spelplan klimatneutrala 
Mariestad, daterat 2024-04-10. 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 85                                                   Dnr 2024/00009 

Handlingar att anmäla 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen finner handlingarna anmälda. 

Bakgrund 

Handlingar som inkommit till kommunstyrelsen redovisas till sammanträdet. 

Underlag för beslut 

1. Tolkförmedling Väst 
- Protokollsutdrag 2024-03-22 

2. Avfall och Återvinning Skaraborg 
- Protokoll 2024-03-18 

3. Räddningstjänsten Skaraborg 
- Protokoll 2024-03-21 

4. VänerEnergi AB 
- Protokoll inklusive bilagor 2024-02-15 
- Protokoll inklisive bilagor 2024-03-14 

5. Samordningsförbundet Skaraborg 
- Protokoll 2024-02-20 
- Protokoll 2024-04-05 

6. Mariestads Stadshus AB 
- Protokoll 2024-03-27 

7. Mariestad Tillväxt AB 
- Protokoll 2024-03-20 

8. Mariehus AB 
- Protokoll 2024-03-19 

9. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
- Protokoll 2024-03-27 
- Protokoll 2024-04-10 
- Protokoll 2024-04-17 

10. Kultur- och fritidsberedningen 
- Protokoll 2024-01-31 
- Protokoll 2024-04-03 

11. Länsstyrelsen Västra Götaland 
- Jämställt Västra Götaland 2024-2027 
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- Jämställt Västra Götaland 2024-2027, kortversion 
- Informationsträffar om jämställt Västra Götaland 

12. Lugnås Stationssamhälle 
- Skrivelse om bullerskydd vid Lugnås tätort 

13. Humana Sverige 
- Årsrapport, insamling av kläder, skor, accessoarer och textilier 

14. Nämndernas rapportering inför dialogmöte med kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
- Tekniska nämndens rapportering 
- Utbildningsnämndens rapportering 
- Socialnämndens rapportering 
- Äldre- och omsorgsnämndens rapportering 
- Miljö- och byggnadsnämndens rapportering 
- Överförmyndarnämndens rapportering 

 

 


